
Edita: Ajuntament de Santa Coloma de Gramenet regidoriesdedistricte@gramenet.cat

L’augment de l’esperança de vida a les societats 
modernes fa que vagi augmentant la població 
de gent gran a les nostres ciutats. La responsa-
bilitat de les institucions, inclosa la municipal, és 
que aquesta “nova etapa vital” es desenvolupi 
en plenitud i amb qualitat de vida. I això abasta 
molts aspectes. En tot cas les polítiques muni-
cipals adreçades a les persones grans són una 
prioritat d’aquest equip de govern.

Existeix un condicionant bàsic i que té a veure 
amb els recursos econòmics dels nostres pares 
i mares, avis i àvies, i que en alguns aspectes 
no hi podem fer molt. Em refereixo a les pen-
sions. Des de l’Ajuntament no podem decidir 
sobre l’augment de les prestacions i pensions 
però hem estat, estem i estarem al costat 
d’aquest col·lectiu i dels seus representants, 
com ara SOS Gent Gran, Marea Pensionista i 
la Federació d’Associació de Veïns de Santa 
Coloma (FAVGRAM). Jo, personalment he 
donat suport als actes reivindicatius com els 
que ha desplegat la Marea Pensionista a Santa 

Coloma de Gramenet; actes en defensa d’unes 
pensions dignes.

Però a més, també posem el nostre granet de 
sorra perquè els i les colomenques de més 
edat puguin “estirar” les seves pensions. La 
bonificació en l’Impost de Béns Immobles 
per a les persones de més de 65 anys que 
viuen soles, n’és un bon exemple. La crisi 
econòmica ha provocat que les pensions de 
les persones grans siguin el sosteniment de 
moltes famílies; qualsevol aportació a aquest 
sosteniment per part de les administracions 
públiques és poca.

Treballem per a la gent gran als carrers, donant 
suport a les seves reclamacions, i també des de 
l’acció institucional. Sempre amb la complicitat 
de SOS Gent Gran i de la FAVGRAM. Mantenim 
un contacte constant i directe amb l’adminis-
tració responsable, en aquest cas la Generalitat 
de Catalunya, perquè augmentin les places 
residencials a la nostra ciutat; bé a la residència 
Ramon Berenguer, bé amb la creació de nous 
equipaments com el centre de dia que estarà 
en funcionament aquest 2018. 

Però, sens dubte, la gran aportació de l’Ajunta-
ment a la millora de la qualitat d’aquest col·lectiu 
seran els pisos amb serveis compartits que es 
començaran a construir ben aviat a l’edifici de 
l’antiga escola Miguel Hernández al barri de Can 
Calvet. Aquests habitatges estaran adaptats a 
les necessitats dels i les seves ocupants amb uns 
serveis i espais de gaudi comuns. Aquesta serà 
una gran obra de molt impacte però continua-
rem amb tota l’oferta de polítiques concretes: 
servei de tele-assistència, cursos de gimnàstica, 
activitats als centres cívics, els balls de cap de 
setmana, aula d’extensió universitària, etc.

Les generacions que lluitaren en condicions 
molt adverses pels nostres drets mereixen avui 
el nostre respecte reconeixement i compromís.

El nostre compromís amb la gent gran

Núria Parlon Gil
Alcaldesa de Santa  
Coloma de Gramenet

Tres jornades de conversa diversió 
i bon menjar i beure van omplir la 
Rambla de Sant Sebastià els dies 
20, 21 i 22 d’abril en el que es pot 
qualificar de tot un èxit de la Mostra 
Gastronòmica de Santa Coloma. Una 
trentena de parades dels nostres 
restauradors i vinaters amb propostes 
que demostren  la varietat i qualitat 
de la gastronomia colomenca i que 
impulsen i projecten Santa Coloma 
com a referent de ciutat gastronòmica 
a l’Àrea Metropolitana de Barcelona.

Cal destacar especialment el caràcter inclusiu que 
ha tingut aquesta edició on, tal i com havia avançat 
l’alcaldessa Núria Parlon en la presentació, els estands 
dels bars i restaurants presents van tenir taulells baixos 
per acollir persones amb cadires de rodes; han hagut  
wc adaptats, s’ha disposat de la programació editada 
en Braille i d’una App per a persones cegues.

Aquesta magnífica Mostra ha marcat l’inici de la “pri-
mavera gastronòmica” a la nostra ciutat i ens permetrà 
gaudir també del “Santa Coloma degusta” (al llarg de 
tot el maig) i de la Fira “Sabors del món” (27 de maig).
Això és la Santa Coloma gastronòmica!!!

Quina Mostra!
  Visitants de la Mostra el dissabte al matí

Según la filosofía del curso, “el objetivo de estas 
clases es poder emprender un proceso íntimo y vital 
y así potenciar la capacidad de estar presentes en la 
propia vida”. 
¿Te animas?

“La Tienda” y la grama

La Tienda es un comercio de ropa y estampaciones 
situado en la calle Sant Carles. Después de un año 
de usar la nueva moneda local, Juan Ra Navarro se 
muestra satisfecho con la implantación de la grama 
ya que La Tienda tiene muchos clientes (mayorita-
riamente Asociaciones del barrio) que forman parte 

Así es el yoga de Can Mariner

Cada día de lunes a viernes de 9 a 10:30, un grupo de 
unas veinte mujeres del barrio se reúnen en el centro 
cívico Can Mariner para realizar sesiones de yoga, en el 
marco de las actividades programadas por el ayunta-
miento en los diferentes Centros Cívicos de la ciudad.
Estas sesiones están dirigidas por la profesora Begoña 
que, como siempre, empieza cada clase cantando un 
mantra. Más tarde, llega el momento de los ejercicios 
de meditación y la práctica de este arte milenario. 
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Jessica Malagón medallista 
paralímpica

La nostra veïna, Jèssica Malagón, va néixer a la nostra 
ciutat al 1978. Ella passeja cada dia per la ciutat, acut 
al seu lloc de feina i reparteix simpatia per tot el barri, 
on la coneix molta gent i a tothom cau bé. Però el 
que potser molts de nosaltres no sabem és que va 
aconseguir una medalla de plata als jocs paralímpics 
de Sydney 2000. 
El seu esport, Goalball, és semblant al futbol. Es juga 
en un camp de 18 metres amb una pilota amb casca-
vells que han d’intentar aturar 3 porters. La Jèssica va 
conèixer aquest esport a través de l’ONCE quan era 
adolescent, i se’n va apassionar. Se li donava tan bé 

que, l’any següent de començar a jugar-hi, ja competia 
amb la selecció nacional. 
La seva primera competició important van ser els 
Europeus, i la primera vegada que va participar en 
uns jocs paralímpics va ser en els Jocs d’Atlanta 1996, 
aconseguint una quarta posició.
Quatre anys més tard va arribar el triomf potser més 
bonic de la seva carrera: va aconseguir la medalla de 
plata als jocs de Sydney, i això que tenia només 22 
anys. Una medalla que llueix amb orgull a a la paret 
de la seva habitació.
Després d’una temporada sense practicar el Goalball 
per problemes de salut, la Jessica ha tornat a la càrrega 
i, des de el any passat, és un membre destacat de la 
selecció catalana. 
Des d’aquesta pàgina et desitgem 
el millor futur personal i esportiu 
i, si us plau Jèssica, no paris de 
donar-nos alegries a Santa Coloma.

XXI ASAMBLEA FAVGRAM: 
PREPARANDO EL XXV ANIVERSARIO 
PARA 2019

El pasado 14 de abril tuvo lugar la XXI Asamblea de 
Favgram en el Centre Civic del Raval, donde tiene su 
sede la AVV Raval, pionera junto a otras AAVV, del mo-
vimiento vecinal en nuestra ciudad hace ya unos años.
Se hizo un repaso a las actividades realizadas por la 
Federación y sus AAVV durante el 2017. Así mismo 
mismo se visualizó y explicó la situación económica 
de la Federación. Las actividades y el resultado eco-
nómico de 2017 fueron aprobados por unanimidad 
por parte de las AAVV asistentes. Se hizo también 
un repaso y exposición de los temas previstos para 
trabajar durante el 2018.
NO A LA MAT. No nos podemos descuidar con este 
tema, pues en cualquier momento lo pueden retomar.
Comisión Eléctricas. Darle forma desde Confavc a 
una comisión para tratar los cortes de suministro 
eléctrico en nuestros barrios por infraestructuras 
obsoletas, precio elevado del Kw, aplicación del 21 % 
de IVA en las facturas.
Can Zam. Conseguir por fin un parque urbano para 
nuestros vecinos y vecinas donde puedan disfrutar del 
tiempo libre y de diferentes actividades en el mismo.
Subvenciones Generalitat 2009-2010 no cobradas 
por comunidades de vecinos. Conseguir que se reabra 
el expediente administrativo de estas subvenciones, 
una vez que también hay una moción aprobada en 
el Parlament para que se haga su abono.
Otros temas aprobados son: Vamos a trabajar junto 
a la Fav de Badalona la ampliación de la L1 desde 
Fondo hasta Badalona. Trabajaremos la problemática 
de las pensiones y de la sanidad pública, así como el 
seguimiento de las reformas y obras en nuestra ciudad, 
como la Ciba como nuevo espacio feminista y otros.
Empezamos a preparar y estamos muy ilusionados 
con ello, de cara al 2019 del XXV Aniversario de la 
Federación de Asociaciones de vecinos.

Tomas Fernández Muñoz
Presidente de Favgram

                Els serveis a prova:  
   La ruta nocturna Santa 

Coloma com mai l’has vist!!! 

Marta Rojo va participar en la 1a ruta nocturna de 
Santa Coloma com mai l’has vist i anava acompa-
nyada dels seus dos fills (3 i 8 anys). Segons ens 
diu tots tres van quedar encantats. La Marta no ha 
fet la versió diürna de la ruta, però de seguida que 
va veure que es començava a fer de nit, li va cridar 
l’atenció i es va apuntar. El que més li va agradar 
va ser la forma tan amena de les explicacions d’en 
Joan Pascali, els fets històrics, culturals i socials 
de la ciutat que els van mostrar i explicar i que 
no coneixia. Fins i tot els seus fills s’ho van passar 

molt bé i encara recorden la figura 
del serè que ha estat motiu de 

preguntes als avis i àvies. 

Marta Rojo

     

Nou centre Pompeu Lab

Des d’aquest mes de maig s’obre a la ciutadania un nou 
espai participatiu, dotat amb tecnologia d’impressió 
en 3D i làser per a la capacitació dels colomencs i 
colomenques en aquestes noves tècniques d’inno-
vació. A més dels cursos, el centre albergarà altres 
activitats de caire participatiu on el talent personal i 
col·lectiu de la nostra gent es podrà posar en comú 
en un exercici de coresponsabilització en la gestió i 
millora de la ciutat. 

Coneixes els serveis de 
l’Ajuntament?

 

Bajo el título “Gente activa, gente participativa”, el 
Ayuntamiento ha puesto en marcha un programa 
anual de actividades para nuestros mayores que inclu-
ye charlas, cursos de formación, un baile aperitivo en 
Can Zam, cine fórums, excursiones, visitas a museos, e 
incluso un “ball d’envelat” como los de aquellos tiem-
pos. La próxima actividad prevista será el 14 de mayo, 
día Mundial de la Sociedad de la Información, con un 
taller práctico sobre cómo hacer un blog, moverse por 
internet o dominar las redes sociales. El programa está 

de las entidades subvencionadas con gramas y que 
vienen a gastarlas en el comercio local.
Juan Ra cree que habría que plantearse “la creación de 
un banco físico donde el ciudadano pudiera cambiar 
euros por gramas”, de manera que se pudiera impulsar 
más todavía la grama. Se une a los comerciantes que 
proponen el pago de impuestos, como el IBI, con la 
grama ya que “así se crearía más demanda y oferta, y 
muchos comerciantes querrían utilizar este tipo de pago”.

1r Certamen de Dramatúrgia i 
Poesia Socials de Santa Coloma de 
Gramenet

El passat 23 d’abril en el marc de la Diada de Sant Jordi 
l’alcaldessa, Núria Parlon, va anunciar la 1a edició del 
premi de Dramatúrgia i Poesia Socials, que ha estat 
creat per l’Ajuntament recentment per a premiar els 
millors treballs literaris en las categories de dramatúrgia 
i poesia amb contingut social de qualsevol tipus: drets 
socials, perspectiva de gènere, infància, discapacitat, 

fenòmens migratoris. Hi haurà dos treballs premiats, un 
per cada categoria, que rebran un premi en metàl·lic, 
la publicació del 
treball premiat en 
format de llibre i 
50 exemplars de 
la seva publicació. 
Les bases del cer-
tamen ja es poden 
consultar al www.
gramenet.cat

T’has preguntat algun cop com seria treballar en un ajuntament? 
Si vols informar-te sobre les diferents maneres d’accedir-hi, tota 
la informació la trobaràs en aquesta web:

https://www.gramenet.cat/ajuntament/seu-electronica/informacio-publica/
convocatories-de-personal/

Programa de actividades para la gente mayor

disponible en edición impresa en el Ayuntamiento 
(plaça de la Vila s/n) i en los centros cívicos.

Pacte ciutadà per l’Accessibilitat

La Regidoria de Polítiques de Discapacitat lidera la po-
sada en marxa d’un procés participatiu per configurar 
el nou Pla d’Accessibilitat de la ciutat de Santa Coloma. 
Es preveu que la fase de diagnosi pugui finalitzar a 
l’estiu, de manera es pugui començar la feina de par-
ticipació amb l’assessorament de la Confederación 
Española de Personas con Discapacidad Física y 

Orgánica (COCEMFE). Després, i amb l’ajut jurídic de 
l’institut de Dret Públic (IDP), es constituirà un pacte 
ciutadà per l’accessibilitat com a base per al futur Pla. 
Està previst que aquest document ciutadà estigui 
enllestit a la fi d’aquest any. Els afectats o afectades 
o persones que hi vulguin participar poden adreçar 
un correu a part.ciutadana@gramenet.cat.


